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P R O T O K Ó Ł    Nr XVI.2016

ze zwyczajnej XVI sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 14 września  2016 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 11 20

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Łapiński Mariusz

9. Miakisz Jolanta

10.Olchowik Danuta

11.Oleksza Sławomir

12.Onoszko Michał Antoni

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Olchowik  Leszek

2. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

3. Worobiej Wiesław

Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy
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3. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

4. Renata Czaban-Tarasewicz - Inspektor w Urzędzie Gminy

5. Bohdan Olchowik - Dyrektor Zespołu Szkół w Szudziałowie

6. Ewa Skórska - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach

7. Sławomir Grzybek - Przedstawiciel PSG w Krynkach

8. Wojciech Bułatewicz - Członek Podlaskiej Izby Rolniczej

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych oraz krótkim przedstawieniu
tematyki obrad przedstawiła  projekt porządku.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  12 głosami,  bez głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o realizacji wniosków z XV sesji Rady Gminy.
4. Informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Realizacja zadań oświatowych.
7. Zniesienie statusu pomnika przyrody.
8. Określenie stawek podatku od nieruchomości.
9. Określenie stawek podatku od środków transportowych.
10.Informacja o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2016 roku.
11.Zmiana budżetu gminy na 2016 rok.
12.Wolne wnioski.
13.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
14.Przyjęcie protokołu z XV sesji.
15.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.
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Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu).

Informację o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji przedstawił
Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Uwag nie wniesiono i  Rada przyjęła do wiadomości  treść informacji  oraz
sposób załatwienia.

Ad.4.

Dane o działalności w okresie od XV sesji przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz –
Wójt Gminy.

Nawiązując  do  treści  informacji  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  –
Przewodnicząca  Rady  Gminy złożyła  gratulacje  Panu  Bohdanowi  Olchowikowi
w związku z  powołaniem go na Dyrektora  Zespołu  Szkół  w Szudziałowie  oraz
życzenia dobrego wykonywania zadań dla dobra uczniów i dla dobra Gminy.

Innych wypowiedzi nie było i Rada przyjęła do wiadomości treść informacji
oraz zakres działań podejmowanych przez Wójta.

Ad.5.

W tej części obrad głos zabrali:

Pan Wojciech Bułatewicz
 Jak się przedstawia oczyszczenie z roślinności rzeki w obrębie Lipowy Most?
 Dokończyć remont drogi do pól w Talkowszczyźnie.
 Niepoważną  jest  odpowiedź  Ministra  Środowiska  w sprawie  nadmiernego

pogłowia żubrów. Nie bierze się pod uwagę konstytucyjnej ochrony prawa
własności.

Pan Mariusz Fiłonowicz
 Kontynuować  działania  w  zakresie  wybudowania  wieży  telefonii

komórkowej w Wierzchlesiu.

Pan Daniel Borowik
 Wykonać zadaszenie przystanku autobusowego w Łaźnisku.
 Usunąć  zadrzewienia  utrudniające  widoczność  przy  wyjeździe  z  drogi

gminnej od strony remizy OSP  w Wierzchlesiu na drogę powiatową.



4
Pani Jolanta Miakisz

 Jak się przedstawia sprawa wykonania zadań w ramach funduszu sołeckiego?
Mieszkańcy  przeznaczyli  na  ten  cel  określone  środki  a  postępu  robót  nie
widać. Zbliża się czas organizowania następnych zebrań odnośnie funduszu.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Oznaczyć  znakami  „Ustąp  pierwszeństwa  przejazdu”  lub  „Skrzyżowanie

dróg   równorzędne”  skrzyżowanie  dróg  w  Zubrzycy  Małej.  (Droga
Minkowce – Miszkieniki Wielkie.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Oczyścić  pobocza  pasa  drogowego  z  zarośli  na  odcinku  Szudziałowo  –

Nowinka oraz  w Nowince przy posesji Pana Żemojdy.

Ponieważ  dalszych  głosów  nie  było  Przewodnicząca  Rady  Gminy
poinformowała,  że  odpowiedź  na  poruszoną  problematykę  zostanie  udzielona
w dalszym punkcie porządku sesji.

Ad.6.

Stan realizacji  zadań oświatowych przedstawił  Pan Tadeusz  Tokarewicz – Wójt
Gminy.

Uwag lub pytań nie było i Rada biorąc pod uwagę opinię Komisji Oświaty i Kultury
przyjęła do wiadomości treść informacji.

Ad.7.

Projekt zniesienia statusu pomnika przyrody omówiła z upoważnienia Wójta Pani
Renata Czaban-Tarasewicz Inspektor w Urzędzie Gminy.

Z  wypowiedzi  wynikało,  że  drzewo  zostało  złamane  podczas  huraganu.
Wobec  projektu  uchwały  zastrzeżeń  nie  wniósł  Regionalny  Dyrektor  Ochrony
Środowiska. 

Uwag lub pytań nie było  wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła
projekt uchwały i poddawała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  12  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVI.89.2016

stanowi w protokole stronę Nr 10.
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Ad.8.

W tej  części  obrad Pan Jan Muciuś  – Inspektor  w Urzędzie  Gminy przedstawił
z upoważnienia Wójta propozycje stawek podatku od nieruchomości. Wyjaśnił, że
stawki są  zgodne z  ujętymi w obwieszczeniu  Ministra Finansów i  w niektórych
przypadkach niższe minimalnie do ustalonych przez Radę w roku ubiegłym.

Zastrzeżeń  nie  wniesiono  i  chwałę  określającą  stawki  podatku  przyjęto
12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XVI.90.2016

stanowi w protokole stronę Nr 11.

Ad.9.

Pan  Jan  Muciuś  –  Inspektor  w  Urzędzie  Gminy  przedstawił    w  tym miejscu
z  upoważnienia  Wójta  propozycje  stawek  podatku  od  środków transportowych.
Wyjaśnił, że stawki są zgodne z ujętymi w obwieszczeniu Ministra Finansów. Takie
propozycje zmierzają do tego by uniknąć obniżenia subwencji ogólnej dla gminy
w kolejnych latach.

Do treści projektu uchwały uwag nie wniesiono wobec tego  Przewodnicząca
Rady Gminy odczytała projekt i poddawała pod głosowanie.

     Za przyjęciem było 11 Radnych. Nie było głosów przeciwnych. Jeden Radny
wstrzymał się od głosu.                        

UCHWAŁA  Nr XVI.91.2016

stanowi w protokole stronę Nr 13.

Ad.10.

Problematykę dotyczącą przebiegu realizacji budżetu gminy w I półroczu 2016 roku
przedstawiła z upoważnienia Wójta Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy. 

Uwag nie wniesiono i biorąc pod uwagę pozytywne opinie Komisji –
Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób realizacji zadać
w I półroczu.
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Ad.11.

Propozycje zmiany budżetu gminy na 2016 rok przedstawiła z upoważnienia Wójta
Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy. 

Następnie głos zabrał pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy stwierdzając
między innymi:

 Na przebudowę  drogi  z  Szudziałowa  przez  Nowinkę  do  Talkowszczyzny
złożony wniosek nie uzyskał odpowiedniej liczby punktów i nie otrzymamy
dofinansowania. Z uwagi na to zachodzi potrzeba podjęcia dalszych kroków
by zadanie sfinalizować. Aby obniżyć koszty inwestycji zachodzi potrzeba
przeprojektowania   przebiegu  drogi  by  planowane  roboty  zmieściły  się
w  pasie  drogowym.  Nie  będzie  zachodziła  konieczność  dokonywania
podziału  ok.  150  działek,  przenoszenia  linii  energetycznej  i  linii
telefonicznej. Po takim rozwiązaniu jest szansa budowy drogi w roku 2018
przy  udziale  środków  finansowych  z  PROW  lub  z  Programu  rozwoju
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej (tzw. schetynówki).

 Starostwo Powiatowe zaangażowało  się  w ułożenie  ok.  300  m asfaltu  na
drodze do Pierożek. Unieważniło jednak przetarg z uwagi na wyższe koszty
niż zaplanowano w budżecie powiatu. W związku z tym roboty przewiduje
się  wykonać  wspólnie  z  Gminą  Szudziałowo  i  dlatego  proponowana  jest
dotacja na ten cel w naszym budżecie w kwocie 45 tys. zł.

 Obecnie  posiadane  agregaty  prądotwórcze  nie  spełniają  swego  zadania.
W związku z tym ZGK wyceniło je,  a uzyskane środku posłużą na zakup
nowych,  które  w  przypadku  braku  zasilania  będą  uruchamiać  pompy
w hydroforniach. Nie byłoby przerw w dostawie wody.

 Starostwo Powiatowe przekazało 12 tys. zł na wymianę drzwi garażowych
w remizie OSP w Szudziałowie. Ponieważ łączne koszty wyniosą 18 tys zł
zachodzi potrzeba dołożenia kwoty 6 tys. zł na ten cel.

 Przewidywany jest nabór wniosków na dofinansowanie nowych ujęć wody.
Planujemy skorzystać z takiej możliwości  i wybudować studnię w pobliżu
istniejącej. Woda w obecnej drugiej studni posadowionej w innym miejscu
zawiera zbyt dużo azotanów.

 Rozporządzenie w sprawach dofinansowania będzie określało kryteria jakie
będą  miały  znaczenie  przy  rozpatrywaniu  wniosków  o  dofinansowanie
gospodarki  wodno-ściekowej.  Na  bieżąco  będziemy  analizować  nasze
możliwości i ewentualne rozwiązania proponować Radzie Gminy.

Do treści projektu uchwały określającej propozycje mian budżetu uwag nie
wniesiono wobec tego  Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt i poddawała
pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  12  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.
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UCHWAŁA  Nr XVI.92.2016

stanowi w protokole stronę Nr 15.

Ad.12.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pani Bożena Redos
 Ustawić kolejne tabliczki z napisami numerów posesji w Słójce.

Pan Andrzej Dmitruk
 Wykonać naprawę krawężników przy kościele we wsi Wierzchlesie.
 Uzdatnić urządzenia łazienek w remizie OSP w Wierzchlesiu.
 Wykonać  naprawę  rury  podtrzymującej  daszek  przy  remizie  OSP

Wierzchlesie.
 Zapraszam  wszystkich  na  imprezę  w  Wierzchlesiu  w  toku  której  będzie

pokaz wypieku chleba.

Pani Jolanta Barbara Kuryło
 Oczyścić pobocza z drzew ograniczające widoczność na drodze od Słójki-

Borowszczyzny do drogi wojewódzkiej.
 Pan  Starosta  obiecał  budowę  drogi  przez  Słójkę  Borowszczyznę  w  2017

roku. Okazuje się, że może to być nawet rok 2020.

Ad.13.

Odpowiadając na interpelacje i wolne wnioski  Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt
Gminy, stwierdził między innymi:

 Oczyszczenie  rzeki  na  terenie  Lipowego  Mostu  zgodnie  z  uzyskanymi
informacjami jest ujęte do realizacji.

 Firmie,  która  wyraża  chęć  budowy  wieży  telefonii  komórkowej
zaproponowane zostały działki stanowiące własność gminy, na których jest
możliwość jej usytuowania. Problemem są osoby posiadające nieruchomości
we wsi Wierzchlesie, lecz nie będące mieszkańcami, które wnoszą protesty. 

 Zadaszenie  przystanku we wsi  Łaźnisko będzie  możliwe.  Sprawdzi  się  na
miejscu jaki zakres robót jest konieczny.

 Część  poboczy  drogowych  jest  właściwie  utrzymywana  przez  właścicieli
sąsiednich posesji. Część poboczy jest zaniedbanych. Sprawdzimy jaka jest
możliwość  wykonania  robót  polegających  na  usuwaniu  zadrzewień.
Wykonanie  robót  przy  drogach  powiatowych  czy  wojewódzkich  wymaga
zgody ich zarządców. Są przypadki, że działki przy drogach są prywatne i też
trzeba ubiegać się o zgodę na prowadzenie robót.
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 Podobna sytuacja jest przy robotach remontowych nawierzchni drogowych
czy przy ustawieniu krawężników. Są też sytuacje wymagające wytyczenia
pasa drogowego.

 We wsi Zubrzyca Mała dokonane zostanie rozeznanie odnośnie ustawienia
znaków.

 Rura  podtrzymująca  daszek  przy  remizie  OSP w Wierzchlesiu  i  naprawa
armatury w pomieszczeniach sanitarnych zostanie wykonana.

Po tym Wójt Gminy przekazał radnym na piśmie dane z ubiegłych lat
odnośnie   wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę
samorządu  terytorialnego.  Od  2012  roku  wydatki  na  ten  cel  wzrastały.  Nie
dokonywano kalkulacji by koszty obniżyć. Planowano budowę zalewu, a obecnie
okazało się,  że w ankietach do projektu strategii  rozwoju gminy nikt  o tym nie
wspomniał.

Aby zmniejszyć wydatki budżetowe osobiście oraz pracownicy do wyjazdów
służbowych używają samochodów prywatnych,  a  za to  pobierają  zwrot kosztów
w wysokości 60% stawek określonych przepisami.

Głos jeszcze zabrali:
Pan Wojciech Bułatewicz

 Czy będzie remont drogi w Talkowszczyźnie?

Pani Jolanta Miakisz
 Co z realizacją zadań w ramach funduszu sołeckiego?

Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy:
 Remont drogi w Talkowszczyźnie będzie kontynuowany.
 Fundusz sołecki można wykorzystać na zadanie własne. Droga w Nowym

Ostrowiu  jest  drogą  powiatową.  Wykonywano  profilowanie,  materiał
stanowiący  nawierzchnię  nie  pozwala  na  zadowalające  wykonanie  robót.
Natomiast odcinek w stronę Ostrowia Północnego jest często przedmiotem
wzajemnych oskarżeń właścicieli znajdujących się tam posesji.

 Roboty  drogowe,  w  tym  ze  środków  funduszu  sołeckiego  są  i  będą
prowadzone  sukcesywnie.  Chodzi  o  to  aby  ukończyć  w  jednym miejscu,
następnie rozpoczynać kolejne. Bierze się pod uwagę także ważność zadań.
Przed  budową  drogi  i  chodników  w  Wierzchlesiu  była  konieczność
wykonania  sieci  wodociągowej.  Tego  nie  można  było  przełożyć.  Stan
zatrudnienia w ZGK oraz ilość sprzętu nie pozwala na realizację większego
zakresu robót.

 Fundusz  sołecki  jak  niektórzy  sądzą  nie  przepada.  Są  to  środki  naszego
budżetu i na bieżąco analizuje się możliwość ich dobrego wykorzystania.
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Ad.14.

Do  treści  protokołu  z   XV  sesji  uwag  nie  wniesiono  i  został  on  przyjęty
8 głosami, przy 4 głosach wstrzymujących się.

Ad.15.

Po tym wobec wyczerpania porządku Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca
dokonała zamknięcia  XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy dziękując wszystkim za
udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


